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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Kik viselik a terheket? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarországon  dupla  nyomás  nehezedik  a  szüleikről  és  gyermekeiről  egyszerre  gondoskodni
kénytelen középkorú nőkre,  akik főként a nyugdíj  előtt  állva gondozzák idős hozzátartozójukat,
egyre  jobban  rájuk  szoruló  szüleiket,  és  ezzel  párhuzamosan  igyekeznek  segíteni  fiatal  felnőtt
gyermekeiknek.

Mindezeket  úgy,  hogy  bizonytalan  a  nyugdíjuk,  munkát  is  nehezen  tudnak  vállalni.  Ők  azok,
akiknek,  miután  házastársukat  is  lelkiismeretesen  ápolták,  nem  jut  hely  az  idősotthonban,  a
várólisták végére kerülnek aprócska nyugdíjjal.

A szociális ellátórendszer fizetetlen és szegénységi kockázatnak kitett részei.

Ráadásul legalább 10 ezerre tehető azoknak a száma is, akik a családok által fizetett bentlakásos
ápolók,  akik  jelenleg  feketén  látnak el  gondozási  feladatokat.  Jelenleg  mindenféle  szempontból
kiszolgáltatott  munkavállalóknak  számítanak  (külföldről  jönnek  át gondozni,  családon  belüli
erőszak áldozatai, akik így próbálják a lakhatásukat megoldani stb.).

Az őket  alkalmazó családok szintén  kényszerhelyzetben vannak,  anyagilag  nagyon megterhelő
számukra, miközben a gondozó sincs megfizetve.  

Miután  hazánk  az  idősödő  társadalmak  közé  sorolható,  a  kormánynak  e  téren  halaszthatatlan
feladatai  lennének.   Az  állami  szerepvállalás mértékének  csökkenése,  a  felelősség  áthárítása
a családi gondozókra azt mutatja, hogy ezek az emberek mellőzött, észrevétlen szereplők egyre
inkább a kormány számára.

 



 
• Ezért szeretném megkérdezni Miniszter urat, hogyan kívánják fehéríteni az otthonápolási, 

gondozási munkát Magyarországon?
• Tervezik -e emelni az otthongondozási díj összegét legalább a minimálbér szintjére?
• A 2006-os rendelet ellenére terveznek -e nagyobb számú férőhely-bővítést a szociális 

bentlakásos intézményekben?

 
 Tisztelettel,

Ungár Péter

LMP

Budapest, 2021.09.30.
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